
PROTOKÓŁ Nr 28/2010 

 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w 

dniu 24 czerwca 2010 roku. 

 

Na posiedzeniu obecni: 

1. Grażyna Płonowska  Przewodniczący Komisji 

2. Tadeusz Krasowski  Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3. Piotr Dołubizno  Członek Komisji 

4. Adam Derewońko  Członek Komisji 

5. Jan Szmurło  Członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 
1.  Krzysztof Jaworowski -  Wójt Gminy Brańsk 

 

Porządek posiedzenia: 

 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zapoznanie Komisji z planami Referatu Rolnictwa i Ochrony Środowiska dotyczącymi 

podjęcia działań w sprawie zamierzeń i egzekwowania przepisów z ochrony środowiska. 

4. Sprawy różne. 

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.1,2 Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 

Pani Grażyna Płonowska o godz.11
00

 otworzyła posiedzenie Komisji. Powitała przybyłych na 

posiedzenie, Wójta Gminy i  członków Komisji, następnie na podstawie listy obecności 

stwierdziła quorum. Przedstawiła porządek posiedzenia i zwróciła się do członków komisji o 

zgłaszanie ewentualnych zmian do porządku. Wobec braku wniosków i propozycji zmian 

poddała pod głosowanie proponowany porządek, który w głosowaniu jawnym głosami 5 -za, 

przeciwnych -0, wstrzymujących -0, Komisja przyjęła jednogłośnie. 

 

Ad.3) Zapoznanie Komisji z planami Referatu Rolnictwa i Ochrony Środowiska dotyczącymi 

podjęcia działań w sprawie zamierzeń i egzekwowania przepisów z ochrony środowiska. 

   W związku z tym, iż Pani Grażyna Gawino - Kierownik Referatu Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska, pilnie wyjechała w teren w sprawie wycinki drzew, materiały przygotowane na 

komisję przedstawiła inspektor Alina Adamczyk,  następującej treści: 

 

„PLAN PRACY REFERATU ROLNICTWA I OCHRONY ŚRODOWISKA 

DOTYCZĄCY PODJĘCIA DZIAŁAŃ W SPRAWIE ZAMIERZEŃ I 

EGZEKWOWANIA PRZEPISÓW Z OCHRONY ŚRODOWISKA 

 

1. marzec – lipiec 2010 r. - Przeprowadzenie inwentaryzacji azbestu i wyrobów 

zawierających azbest na terenie gminy Brańsk . 
 

  W ramach tego zadania na podstawie nadesłanych ofert w dniu 28 kwietnia 2010 

roku został wyłoniony wykonawca tj. firma EkoExpert Doradztwo Ekologiczne i 



Gospodarcze Stanisław Paniczko ul. Bohaterów Monte Cassino 19/57, 15-873 Białystok. 

W dniu 06 maja 2010 roku z powyższą firma została podpisana umowa na wykonanie 

zadania przeprowadzenia inwentaryzacji azbestu i wyrobów zawierających azbest. 

Inwentaryzacja na terenie gminy zostanie przeprowadzona metodą spisu z natury. Jest 

ona niezbędnym elementem opracowania planu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest. 

 

2. czerwiec - lipiec 2010 r. – Opracowanie programu usuwania wyrobów zawierających 

azbest na terenie gminy Brańsk na lata 2009-2032. 

 

Opracowanie programu zostało zlecone firmie, która wykonuje inwentaryzację 

azbestu. Dzięki wykonaniu programu gmina będzie w przyszłości tj. od roku 2011 mogła 

ubiegać się o środki pomocowe z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej przeznaczone dla mieszkańców gminy na utylizację i transport 

wyrobów zawierających azbest. 

 

3. marzec - czerwiec 2010 r. - Opracowanie wniosku i uzyskanie środków 

dofinansowujących inwentaryzację i program usuwania azbestu z Ministerstwa 

Gospodarki w ramach „Programu Oczyszczania Kraju z Azbestu na lata 2009-2032”.  

 

W ramach tego programu gmina złożyła  do Ministerstwa Gospodarki wniosek o 

dofinansowanie zadania dotyczącego inwentaryzacji i opracowania programu usuwania 

wyrobów zawierających azbest. Ogłoszony konkurs ofertowy przez Ministerstwo daje 

możliwość dofinansowania poniesionych kosztów własnych w wysokości 90%  na 

wykonanie  w/w zadań. 

 

4.  luty - lipiec 2010 r. - Opracowanie projektu rekultywacji gminnego składowiska 

odpadów innych niż niebezpieczne i obojętne w Domanowie.  
 

Gmina Brańsk zgodnie z Wojewódzkim Planem Gospodarki Odpadami została 

zobowiązana do zamknięcia gminnego składowiska odpadów, ze względu na brak 

spełniania przez nie unijnych wymogów. Aby dokonać zamknięcia składowiska 

niezbędne jest opracowanie planu rekultywacji gminnego składowiska odpadów innych 

niż niebezpieczne i obojętne w Domanowie. W ramach tego zadania na podstawie 

nadesłanych ofert w dniu 26 lutego 2010 roku został wyłoniony wykonawca tj. firma 

EkoExpert Doradztwo Ekologiczne i Gospodarcze Stanisław Paniczko ul. Bohaterów 

Monte Cassino 19/57, 15-873 Białystok. W dniu 06 maja 2010 roku z powyższą firmą 

została podpisana umowa na opracowanie projektu rekultywacji gminnego składowiska 

odpadów  innych niż niebezpieczne i obojętne w Domanowie. Plan ten będzie również 

niezbędny w celu uzyskania środków pieniężnych w wysokości 75% na zamknięcie i 

rekultywację składowiska, możliwych do uzyskania z Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata 2007 – 2013.  

 

5. lipiec 2010 r. -  Wystąpienie z wnioskiem o zamknięcie składowiska do Starostwa 

Powiatowego w Bielsku Podlaskim. 

 

Ze względu na zobowiązanie Wójta Gminy Brańsk do zamknięcia składowiska 

odpadów w Domanowie, które nie spełnia wytycznych unii europejskiej, gmina w 

bieżącym roku wystąpi z wnioskiem do Starostwa Powiatowego w Bielsku Podlaskim o 

wydanie decyzji na zamknięcie gminnego składowiska odpadów. Po uzyskaniu decyzji o 



zamknięciu gmina do czasu wybudowania Zakładu Zagospodarowania Odpadów będzie 

opierała swoje działania w zakresie gospodarki odpadami na zorganizowanej zbiórce – tj. 

zbiórce odpadów przez wyspecjalizowane firmy działające na terenie gmin – MPO oraz 

ASTWA. 

 

6. lipiec - sierpień 2010 r. - Opracowanie wniosku i uzyskanie środków na 

dofinansowanie zadania dotyczącego zamknięcia i rekultywacji składowiska w 

Domanowie. 
 

 Po opracowaniu planu rekultywacji i uzyskaniu decyzji o zamknięciu gmina 

będzie opracowywała oraz składała wniosek o dofinansowanie swojego zadania w 

wysokości 75% kosztów kwalifikowanych w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata 2007 – 2013.  

 

7. lipiec – grudzień 2010 r. - Zamknięcie i rekultywacja składowiska w Domanowie . 

 

Po opracowaniu planu rekultywacji składowiska oraz uzyskaniu decyzji o jego 

zamknięciu, a także uzyskaniu dofinansowania z RPOWP Gmina Brańsk przeprowadzi 

przetarg nieograniczony na zamknięcie i rekultywację składowiska, który pozwoli 

wyłonić wykonawcę na realizację zadania.  

 

8. wrzesień – grudzień 2010 r. – Przeprowadzenie akcji edukacyjnej z zakresu ochrony 

środowiska i selektywnej zbiórki odpadów dla mieszkańców gminy oraz szkół na terenie 

gminy. 
 

  W ramach tego zadania gmina będzie ubiegała się o uzyskanie wszelkiego 

rodzaju pomocy dydaktycznych, filmów, plakatów, folderów i innych materiałów 

pozwalających na przeprowadzenie akcji edukacyjnej wśród mieszkańców oraz placówek 

oświatowych. 

 

9. wrzesień 2010 r. - Przeprowadzenie akcji sprzątania świata. 

 

  W ramach corocznej akcji sprzątania świata udział będą brały dzieci i młodzież 

uczęszczających do gminnych szkół publicznych. Gmina Brańsk przeznaczyła w 

budżecie gminy na ten cel środki finansowe pozwalające sfinansować zakup 

jednorazowych rękawiczek do zbierania odpadów. Każda ze szkół biorących udział w 

akcji sprząta wyznaczony przez siebie oraz Wójta teren. Zebrane odpady zostaną 

odebrane przez Gminny Zakład Komunalny i poddane unieszkodliwianiu.  

 

 

10. 2010 – 2011 r. - Wprowadzenie na terenie gminy selektywnej zbiórki odpadów. 

 

Ze względu na coraz większe znaczenie ochrony środowiska we współczesnym 

Państwie Polskim i Unii Europejskiej Gmina Brańsk będzie dążyła do zorganizowania na 

terenie Gminy selektywnej zbiórki odpadów tj. inaczej do segregowania śmieci, co 

pozwoli w dużej mierze obniżyć koszty odbierania odpadów. W chwili obecnej od 

mieszkańców gminy odbierana jest bezpłatnie folia po sianokiszonce oraz w szkołach i 

remizach umiejscowione są pudełka na zużyte baterie i akumulatorki. W tym roku oraz w 

następnym planuje się zorganizowanie zbiorki zużytego sprzętu RTV i AGD, leków oraz 

wprowadzenie segregacji odpadów komunalnych”. 



11. Referat Rolnictwa i Ochrony Środowiska we współpracy z firmami ASTWA i MPO z 

Białegostoku na bieżąco prowadzi ewidencję gospodarstw w gminie, które mają podpisane 

umowy na odbiór śmieci i które takich umów nie posiadają. W stosunku do tych ostatnich urząd 

podejmie działania mobilizujące, do zawarcia umów.  

Komisja nie wniosła uwag do planu pracy Ref. Rolnictwa i Ochrony Środowiska w zakresie 

ochrony środowiska na terenie gminy.  

 

Ad. 4 Sprawy różne: 

 

Na posiedzenie Komisji przybył Wójt Gminy, aby udzielić wyjaśnień i odpowiedzi na pytania 

członków Komisji do przedstawionej informacji.  

Radni pytań nie zgłaszali. 

  

 

Ad.5  Nie wnoszono  zapytań  i wolnych wniosków. 

 

Ad. 6 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia, Przewodnicząca Komisji Pani Grażyna 

Płonowska  o godz. 12
30

 zamknęła posiedzenie.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

Alina Adamczyk                                                       

           Przewodniczący Komisji 

                                                                                  Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

                                                                                  Budownictwa i Transportu 

 

                                                                                   Grażyna Płonowska   


